
  

Oferă-I lui Dumnezeu primul 

loc 

A-I oferi lui Dumnezeu primul loc în viețile 

noastre nu este un eveniment care are loc 

o singură dată. . . Este un proces de-a 

lungul întregii vieți, pentru fiecare creștin.  

Fie că ești nou în această credință sau un 

adept „veteran” al lui Hristos, acest plan ți 

se va părea ușor de înțeles și de aplicat și 

o strategie foarte eficientă pentru o viață 

creștină victorioasă.  Extras din cartea „Din 

afara acestei lumi: Ghidul unui creștin 

pentru dezvoltare și scop” (Titlu original: 

„Out of This World: A Christian’s Guide to 

Growth and Purpose”) de David J. Swandt 
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„Locul lui Dumnezeu, premiul 

meu!” 

 

Pe primul loc - este ambiția concentrată a 

tuturor celor care concurează. Fie că este 

o competiție individuală sau de echipă, cel 

mai bun punctaj sau timp câștigă, iar 

primul loc aduce întotdeauna premiul cel 

mare celui care obține acea distincție 

privilegiată. Întotdeauna, cu o singură 

excepție importantă.  

 

Înainte de mântuirea noastră, de obicei, 

deținem primul loc în viețile noastre - trăim 

pentru noi, ne îndeplinim propriile ambiții 

egoiste, ne urmărim propria agendă. Dar 

atunci când devenim creștini, primul loc nu 

mai este al nostru; Îi aparține lui 

Dumnezeu.  

 

A-I oferi lui Dumnezeu primul loc în viețile 

noastre a început în ziua mântuirii noastre, 

însă a-I permite lui Dumnezeu să rămână 

primul în toate domeniile vieții noastre este 

un proces continuu. Când facem acest 



lucru, trăim o viață împlinită și 

binecuvântată întru Hristos, aici, pe 

pământ, și moștenim o viață eternă de 

binecuvântări inexprimabile alături de 

Dumnezeu în Rai pentru totdeauna. 

 

„Şi oricine se luptă se înfrânează de la 

toate. Şi aceia, ca să ia o cunună 

stricăcioasă, iar noi, nestricăcioasă.” I 

Corinteni 9:25 

 

  



    

„Dumnezeu ți-a oferit primul loc 

în inima Sa” 

 

Ce ai crede dacă ți-ar spune cineva că 

Dumnezeu te vede ca și cum nu ai fi 

păcătuit niciodată? Adevărul este că, 

datorită lucrării de răscumpărare a lui Iisus 

pe cruce, exact așa te vede Dumnezeu. În 

calitate de creștini, suntem iertați, curățați 

și liberi!  

 

Acest lucru înseamnă că ești un sfânt: unul 

care a obținut o poziție specială de 

neprihănire întru Hristos. Ești perfect, sfânt 

și fără vină în ochii lui Dumnezeu. El te 

numește copilul Lui, moștenitorul 

belșugului Său și prietenul Lui.  

 

„Iar voi sunteţi seminţie aleasă, preoţie 

împărătească, neam sfânt, popor agonisit 

de Dumnezeu, ca să vestiţi în lume 

bunătăţile Celui ce v-a chemat din 

întuneric, la lumina Sa cea minunată.” I 

Petru 2:9 

 



A înțelege cu adevărat cum ne vede 

Dumnezeu începe cu modul în care Îl 

vedem noi pe El. Dumnezeu nu ne 

urmărește de la distanță, așteptând pur și 

simplu să facem o greșeală, pentru a ne 

pedepsi. Nimic nu este mai puțin adevărat.  

 

Să ne uităm ce spune acest verset:  

 

„Şi celor câţi L-au primit, care cred în 

numele Lui, le-a dat putere ca să se facă fii 

ai lui Dumnezeu, Care nu din sânge, nici 

din poftă trupească, nici din poftă 

bărbătească, ci de la Dumnezeu s-au 

născut.” Ioan 1:12-13 

 

Dumnezeu ne vede pe fiecare dintre noi ca 

pe propriul Său copil prețios. Este un tată 

iubitor, care ne acoperă cu protecția și grija 

Sa, din compasiune infinită. Unele scripturi, 

în Cântecul lui Solomon, ilustrează 

intensitatea incredibilă a iubirii lui 

Dumnezeu față de noi, comparând-o cu 

iubirea intimă dintre un soț și o soție. Evrei 

11:6 ne spune că Dumnezeu îi răsplătește 

pe cei care-L caută.  

 



Dumnezeu îi vede pe fiecare dintre copiii 

Săi într-un mod profund diferit față de cum 

ne vedem majoritatea dintre noi pe noi 

înșine. Înțelegerea modului în care 

Dumnezeu ne vede pe fiecare dintre noi se 

bazează pe lucrarea pe care a început-o 

Hristos în viețile noastre în momentul în 

care am primit mântuirea.  

 

„Deci, dacă este cineva în Hristos, este 

făptură nouă; cele vechi au trecut, iată 

toate s-au făcut noi.” II Corinteni 5:17 

 

„Căci pe El, Care n-a cunoscut păcatul, L-a 

făcut pentru noi păcat, ca să dobândim, 

întru El, dreptatea lui Dumnezeu.” II 

Corinteni 5:21 

 

Această creație nouă este lucrarea divină a 

lui Dumnezeu, o transformare completă a 

condiției noastre spirituale și a persoanei 

interioare. El ne-a iertat și ne-a curățat 

complet de păcatul nostru - trecut, prezent 

și viitor. Suntem în relația corectă cu El.  

 

„... cât de departe este răsăritul de apus, 

tot atât de mult îndepărtează El 



fărădelegile (păcatele) noastre de la noi.” 

Psalmul 103: 12 

 

Suntem oamenii lui Dumnezeu, prezentați 

Lui fără nicio pată de păcat; cu adevărat ca 

neprihăniții Lui prin lucrarea pe care a 

făcut-o Iisus pe cruce. Dumnezeu chiar ne-

a oferit primul loc în inima Sa! 

 

  



      

„Dumnezeu dorește primul loc în 

inima ta” 

 

În societatea de azi, mulți își calculează 

valoarea în funcție de avere, cât de sus se 

află pe „scara corporatistă”, cât succes are 

afacerea lor sau pur și simplu pe cine 

cunosc.  

 

Dar dacă percepția noastră asupra 

importanței este stabilită după aceste 

criterii, vom fi mulțumiți de noi înșine abia 

atunci când avem succes în aceste 

domenii. Atunci când averea și succesul 

nostru scad, stima noastră de sine va 

scădea, la rândul său, deoarece fundația 

noastră nu este solidă. Iisus descrie astfel:   

 

„Iar cel ce aude, dar nu face, este 

asemenea omului care şi-a zidit casa pe 

pământ fără temelie şi izbind în ea puhoiul 

de ape, îndată a căzut şi prăbuşirea acelei 

case a fost mare.” Luca 6:49 

 



Identitatea noastră este doar atât de solidă 

cât este fundația pe care o amplasăm. Prin 

întemeierea identității noastre pe fundația 

solidă ca piatra a lui Iisus Hristos, 

sentimentul nostru de împlinire în viață nu 

va depinde condiția schimbătoare a 

lucrurilor temporare.  

 

Atunci când Hristos este fundația noastră, 

stabilitatea noastră este astfel:  

 

„Asemenea este unui om care, zidindu-şi 

casă, a săpat, a adâncit şi i-a pus temelia 

pe piatră şi venind apele mari şi puhoiul 

izbind în casa aceea, n-a putut s-o 

clintească, fiindcă era bine clădită pe 

piatră.” Luca 6:48 

 

Gândește-te un moment la alegerile 

numeroase din viață pe care ai putea fi 

nevoit să-ți construiești fundația de 

semnificație.  Acestea pot include avere, 

carieră, aspectul fizic, familie, faimă, putere 

sau pe cine cunoști.  Mai sunt și alte lucruri 

care îți vin în minte? Dintre toate lucrurile 

pe care-ți clădești identitatea, doar Iisus 

asigură succesul unei vieți creștine.  

 



Dar dacă examinezi celelalte alegeri, 

niciuna nu e rea sau nefastă în mod 

inerent. De fapt, din multe puncte de 

vedere, reprezintă zone foarte importante 

de responsabilitate pe care Dumnezeu ni 

le-a dat în viețile noastre. În Evanghelia 

după Matei, Iisus ne ajută să găsim 

echilibrul.  

 

„De aceea zic vouă: Nu vă îngrijiţi pentru 

sufletul vostru ce veţi mânca, nici pentru 

trupul vostru cu ce vă veţi îmbrăca; au nu 

este sufletul mai mult decât hrana şi trupul 

decât îmbrăcămintea? Priviţi la păsările 

cerului, că nu seamănă, nici nu seceră, nici 

nu adună în jitniţe, şi Tatăl vostru Cel 

ceresc le hrăneşte. Oare nu sunteţi voi cu 

mult mai presus decât ele?” Matei 6:25-26 

 

Atunci când acceptăm acest adevăr în 

propriile vieți, găsim pacea și împlinirea, 

suntem eliberați de griji și anxietate. 

Obținem acest echilibru atunci când Îl 

punem pe Iisus pe primul loc în toate 

domeniile vieții noastre.  

 

„Căutaţi mai întâi împărăţia lui Dumnezeu 

şi dreptatea Lui şi toate acestea se vor 

adăuga vouă.” Matei 6:33 



 

Cu toții avem vise, obiective și aspirații, 

pentru că așa ne-a proiectat Dumnezeu. 

Punându-L pe Iisus pe primul loc, ar trebui 

să-ți analizezi prioritățile și motivele, de ce 

aspiri să faci sau să obții lucrurile pe care 

le dorești. Atunci când El este pe primul loc 

în visele și aspirațiile tale, viitorul tău va fi 

plin de măreție și bucurie! 

 

Când Dumnezeu aduce un motiv îndoielnic 

în atenția ta, cel mai important răspuns al 

tău ar trebui să fie disponibilitatea de a 

face schimbări. Schimbările pot fi dificile 

uneori, dar Dumnezeu Se gândește 

întotdeauna la ce este cel mai bine pentru 

noi și vrea să ne dezvoltăm din punct de 

vedere spiritual. 

 

  



    

„Câștigarea bătăliilor vieții cu 

ajutorul lui Dumnezeu” 

 

Există o bătălie purtată de-a lungul întregii 

vieți. De o parte se află influența acelei 

naturi vechi păcătoase - acele tendințe, 

tentații și păcate vechi remanente, pe care 

ne-a fost dificil să le depășim. De-a lungul 

timpului, pe măsură ce ne maturizăm pe 

drumul nostru alături de Dumnezeu, 

influența acestei naturi păcătoase scade. 

De cealaltă parte se află influența 

crescândă a prezenței Duhului Sfânt în 

viețile noastre. Există două forțe opuse, 

după cum este descris în Galateni:  

 

„Zic dar: În Duhul să umblaţi şi să nu 

împliniţi pofta trupului. Căci trupul pofteşte 

împotriva duhului, iar duhul împotriva 

trupului; căci acestea se împotrivesc unul 

altuia, ca să nu faceţi cele ce aţi voi.” 

Galateni 5:16-17 

 

Cuvântul lui Dumnezeu ne încurajează să 

„trăim conform Duhului.” Cu alte cuvinte, 

trebuie să permitem influenței Duhului 



Sfânt să câștige asupra influenței naturii 

păcătoase în viețile noastre.  

 

De multe ori, este mai ușor de zis decât de 

făcut. Natura noastră păcătoasă ne 

îndeamnă să luăm decizii care să ne 

satisfacă ambițiile și pasiunile egoiste. 

Acest lucru se numește ispitire și Iacov o 

descrie astfel:  

 

„Nimeni să nu zică, atunci când este ispitit: 

De la Dumnezeu sunt ispitit, pentru că 

Dumnezeu nu este ispitit de rele şi El 

Însuşi nu ispiteşte pe nimeni. Ci fiecare 

este ispitit când este tras şi momit de 

însăşi pofta sa.” Iacov 1:13-14 

 

Nu este păcat până când nu luăm decizia 

de a ceda ispitei.  

 

„Apoi pofta, zămislind, naşte păcat, iar 

păcatul, odată săvârşit, aduce moarte.” 

Iacov 1:15 

 

Uimitor însă, ca partea a iubirii profunde a 

lui Dumnezeu și a harului extins asupra 

tuturor creștinilor, Dumnezeu ne iartă și ne 



curăță de toate păcatele. Suntem iertați 

100 %.  

 

„Dacă mărturisim păcatele noastre, El este 

credincios şi drept, ca să ne ierte păcatele 

şi să ne curăţească pe noi de toată 

nedreptatea.” I Ioan 1:9 

 

Însă există în continuare un pericolul atunci 

când păcatul este lăsat necontrolat. Atunci 

când Dumnezeu ne iartă și ne curăță, El nu 

elimină neapărat calea distructivă de 

consecințe și circumstanțe pe care le lasă 

păcatul în urmă. Deși Dumnezeu ne va 

ajuta întotdeauna în perioadele dificile, 

chiar dacă le-am atras prin propriile decizii, 

cea mai bună soluție este să facem tot ce 

putem pentru a evita să luăm acele decizii 

din start.   

 

I Corinteni descrie două aspecte 

importante în combaterea eficientă a ispitei 

și a păcatului:  

 

„Nu v-a cuprins ispită care să fi fost peste 

puterea omenească. Dar credincios este 

Dumnezeu; El nu va îngădui ca să fiţi 

ispitiţi mai mult decât puteţi, ci odată cu 



ispita va aduce şi scăparea din ea, ca să 

puteţi răbda.” I Corinteni 10:13 

 

În primul rând, nu suntem singuri în lupta 

noastră. Poți fi sigur că există și alți 

creștini, fie că sunt de 30 de zile sau de 30 

de ani pe calea lor alături de Dumnezeu, 

care încă se mai luptă cu păcate și ispite 

similare cu ale tale.  

 

În al doilea rând, Dumnezeu nu va permite 

să fim ispitiți dincolo de punctul la care nu 

putem lua o decizie pentru a evita păcatul. 

El ne va oferi întotdeauna un mod de a 

scăpa. Sarcina noastră, oricât de dificilă 

poate părea, este de a descoperi acea 

modalitate printre ispite.  

 

Următoarea secțiune oferă o strategie 

bazată pe Biblie pentru a face față 

păcatului și ispitei. Transpunerea acestui 

plan în acțiune este încă o modalitate de a-

I oferi lui Dumnezeu primul loc în viața ta! 

  



   

„Strategia în cinci etape pentru a 

trăi victorios” 

 

Această secțiune oferă o strategie în cinci 

etape bazată pe Biblie pentru a face față 

păcatului și ispitei. Transpunerea acestui 

plan în acțiune este încă o modalitate de a-

I oferi lui Dumnezeu primul loc în viața ta!  

 

1. ÎNȚELEGE CĂ DUMNEZEU TE 

CONSIDERĂ PERFECT, SFÂNT ȘI 

NEVINOVAT, prin lucrarea lui Iisus Hristos. 

(Citește II Corinteni 5:21.) De multe ori, 

vina și rușinea sunt cele mai distructive 

consecințe ale păcatului. A înțelege că nu 

există condamnare pentru cei întru Hristos, 

indiferent de păcat, este fundamental 

pentru victorie (Romani 8:1).  

 

2.  MĂRTURISEȘTE-ȚI PĂCATELE. 

(Citește I Ioan 1:9.) Mărturisirea păcatelor 

înseamnă recunoașterea acelor păcate în 

primul rând în inimile și mințile noastre, 

apoi mărturisirea lor către Dumnezeu. 

Mărturisirea păcatelor noastre nu 



înseamnă neapărat să le facem publice. 

Mărturisirea este între tine și Dumnezeu.  

 

3.  ASUMĂ-ȚI RĂSPUNDEREA. (Citește 

Iacov 5:16.) A găsi un prieten apropiat 

creștin de încredere, un pastor sau un 

membru al familiei în care poți avea 

încredere reprezintă o modalitate eficientă 

de a introduce răspunderea și ajutorul 

rugăciunii în bătălie.  

 

4.  EVITĂ SURSELE DE ISPITĂ. (Citește 

Iacov 1:13-15.) Acesta este punctul cel mai 

dificil de implementat și presupune gândire 

creativă și planificare. Adevărul este că 

dacă poți evita ispita, vei evita păcatul.  

 

5.  CITEȘTE CUVÂNTUL LUI 

DUMNEZEU. (Citește Psalmul 119:11.) 

Cuvântul lui Dumnezeu ne spune clar că 

pe măsură ce „îl strângem în inima 

noastră”, ne oferă o tărie specială de a 

spune nu ispitei și păcatului. 


